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Keski-Suomen hyvinvointialue

Lausunto

12.09.2023

Asia:  VN/21301/2023

Lausuntopyyntö luonnoksesta hallituksen esitykseksi hoitotakuusta

Lausunnonantajan lausunto

Onko vastaaja

Hyvinvointialue (ml. Helsingin kaupunki ja HUS-yhtymä)

Kannatatteko hoitoon pääsyn 7 vuorokauden enimmäisajasta luopumista ja 14 vuorokauden säätämistä 
pysyväksi hoitoon pääsyn enimmäisajaksi perusterveydenhuollon avosairaanhoidossa?

Kyllä

Mitä toimia alueellanne/toiminnassanne on tehty ja ollaan tekemässä 14 vuorokauden hoitotakuuseen 
pääsemiseksi?

Hyvinvointialueella on tehty ja ollaan tekemässä mm seuraavia toimenpiteitä: 
Perusterveydenhuollon ajanvarauskirjat avataan auki koko HVA:n kattavasti, siirrytään laajalti 
moniammatilliseen tiimityöhön. Yleislääkärin palveluseteli on käytössä varalla, mutta hoitotakuun 
vaarantuessa asiointi paremmin vetävillä terveysasemilla tulisi mahdollistaa tarvittaessa laajasti. 
Puhelimessa tehtävään hoidontarpeen arviointiin kehitetään laajennettua palveluaikaa

Mitä haasteita alueellanne on tiukentuvan hoitotakuusääntelyn noudattamisessa?

Merkittävin haaste on henkilöstövaje. Perusterveydenhuollossa on noin 15 % lääkärivaje ja pulaa on 
myös kaikista muista terveydenhuollon työntekijöistä.  Puhelinpalvelussa on ajoittaista 
ruuhkautumista. Keski-Suomen hyvinvointialueella on siirrytty tiimimalliin äskettäin. Tämän 
toiminnan osalta on vielä sisäänajovaihe menossa ja mm. konsultaatiokäytännöissä on 
terävöittämisen tarvetta. Koronapandemian aiheuttama hoitovelka näkyy edelleen. 

Miten arvioitte tilanteen kehittyvän?

Uskomme, että  hoitotakuu varmaan saadaan pääosin toteutettua. Alkuvaiheessa voi olla vielä  
opettelua  vaihtoehdoissa lähipalvelulle.

Avovastaus

-
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Miettinen Heikki
Keski-Suomen hyvinvointialue - avosairaanhoidon ylilääkäri Jari Raudasoja ja 
johtajaylilääkäri Heikki Miettinen


